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صنعت، معدن و تجارت
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برخي قوانين حوزه معدن بايد حذف شود
معاون وزير صنعت، معدن و تجارت 
گفت: براي تحقق ش��عار س��ال و 
حماي��ت از توليدات داخلي، نيازمند 
حذف برخي قوانين و مقررات دست 
و پاگير و بهبود فضاي کسب و کار 
بوي��ژه در حوزه معدن هس��تيم. به 
گ��زارش ايرنا، مهدي کرباس��يان 

افزود: در حوزه معدن، کالاهاي ايراني وجود دارد، اما بايد توليد داخلي 
را توسعه داده و با ارتقاي کيفيت به توسعه صادرات بپردازيم. کرباسيان 
تصريح کرد: در حوزه کسب و کار از جايگاه خوبي برخوردار نيستيم، 
زيرا هنوز با مش��کلات جدي در مقررات و قوانين مواجهيم. رئيس 
هيات عامل ايميدرو خاطرنشان کرد: برخي قوانين و مقررات حوزه 
معدن زايد اس��ت و بايد تعداد آنها کاهش يافته يا حتي حذف ش��وند. 
وي از تشکيل کميته اي بين دولت و مجلس در حوزه معدن و صنايع 
معدني خبر داد و گفت: يکي از وظايف اين فراکسيون که 115 نماينده 
مجلس در آن عضويت دارند، پيگيري تحقق نقشه راه صنعت و معدن 

کشور است، حتي اگر به حذف قانون نياز داشته باشد.

لزوم يکپارچه کردن نظام استانداردسازي
رييس سازمان ملي استاندارد با اشاره به در راه بودن تحولي مهم در 
سازمان مليّ استاندارد، گفت: يکپارچه کردن نظام استانداردسازي 
در کش��ور ام��ري ض��روري اس��ت و براي تحق��ق اين مهم تلاش 
مي کنيم. به گزارش ايسنا، نيره پيروز بخت افزود: نام گذاري امسال 
از سوي مقام معظم رهبري به عنوان سال حمايت از کالاي ايراني، 
مس��ئوليت هاي س��ازمان مليّ استاندارد را دوچندان کرده است زيرا 
بايد براي حمايت و گس��ترش اس��تفاده از کالاهاي ايراني، نخست 
به بحث افزايش کيفيت  محصولات پرداخته ش��ود و اس��تاندارد در 
اين زمينه نقش اساسي ايفا مي کند. وي ادامه داد: در تلاش براي 
داشتن يک نظام استانداردسازي يکپارچه هستيم و تاکنون نيز برخي 
آيين نامه ها در اين زمينه تدوين ش��ده و تفاهم نامه هايي با برخي 

وزارتخانه ها از جمله وزارت بهداشت و درمان امضا شده است.

امضاي تفاهم نامه بين شهرآفتاب و نمايشگاه 
بين المللي نجف 

ب��ه گ��زارش رواب��ط عمومي و 
نمايش��گاه  المل��ل  اموربي��ن 
شهرآفتاب تفاهم نامه همکاري 
بي��ن نمايش��گاه بي��ن الملل��ي 
ش��هرآفتاب و ش��رکت ان��وار 
الطيب��ه عراق، باهدف توس��عه 
ظرفيت برگزاري نمايش��گاه در 

زمينه ه��اي مختل��ف توانمندي و توس��عه، ، در راس��تاي تحقق 
شعارهاي شهرداري تهران در خصوص ايجاد درآمدهاي پايدار 
براي شهرداري و همچنين تحقق شعار سال مقام معظم رهبري 
مبني بر حمايت از کالاي ايراني و ايجاد شرايط توسعه صادرات 
و معرفي کالاهاي ايراني در خارج از کشور در تاريخ 28 فروردين 

97 به امضا رسيد.

شيوه نامه های قبلی مهندسی 
ايران را به خاک سياه نشاند

عب��اس آخون��دی، وزي��ر راه و 
شهرس��ازی با تاکيد در تعارض 
ش��يوه نامه نظ��ام مهندس��ی با 
بح��ث عدالت اجتماعی، اظهار 
ک��رد: واقعا به اين ش��کل کدام 
عدال��ت اجتماع��ی را ش��اهد 
هس��تيم. اين بحثی نيست که 

تازه شروع شده باشد و من قبل از اين هم ده ها مقاله در اين 
خصوص نوش��تم و اعلام کردم که اين ش��يوه نامه موضوعی 
اس��ت که مهندس��ی ايران را به خاک س��ياه نش��انده و آن را به 
زمين ميزند چون هيچ خروجی ندارد. به گزارش پايگاه خبری 
وزارت راه و شهرسازی وی افزود: از اين دستورالعمل و آيين 
نامه جز نابودی و عقبگرد ش��اهد چيزی ديگر، نخواهيم بود. 
به همين خاطر کار آغاز ش��ده اس��ت و به دنبال انجام آئين 
نامه کنترل س��اختمان هس��تيم. در اين مسير، با مقاومت های 
زيادی مواجه ش��ديم که همچنان ادامه دارد اما خوش��بختانه 
در دس��تور کار دولت، آئين نامه کنترل س��اختمان به تصويب 
خواهد رسيد و ابلاغ خواهد شد. آخوندی با اشاره به اصلاحات 
صورت گرفته در سبک کار مهندسی، ادامه داد: اين موضوع 
داستان يک آئين نامه نيست بلکه موضوع يک سبک کار در 
مهندس��ی اس��ت که جامعه در مورد آن گفت و گو خواهد کرد 
که چه بس��ا اگر اين اتفاق رخ ندهد تغييری رخ نخواهد داد. 
وزير راه و شهرسازی تصريح کرد: اصلاحات صورت گرفته، 
مقدمه اصلاحات اصلی است که برمبنای قانون در وزارتخانه 

آن را پيش برديم. 

بازار اجاره بها داغ می شود؟
عضو کميس��يون عمران مجلس، گفت: با توجه به تاثيرپذيری 
مسکن از بازارهای موازی مجموعه تيم اقتصادی دولت بايد در 
مسير کاستن از حباب قيمت مسکن و در نتيجه اجاره بها تعامل 
داش��ته باش��ند. يوناتن بت کليا با تاکيد بر اينکه بی برنامه گی در 
حوزه مس��کن به صلاح نيس��ت، تصريح کرد: گرانی مسکن در 
ماه های اخير به هدايت هزينه های سربار به بخش اجاره بها منجر 
شده است. بت کليا با بيان اينکه دولت قبل از آغاز زمان نقل و 
انتقالات بايد نسبت به ساماندهی بازار مسکن اقدام کند، گفت: با 
توجه به بزرگ شدن حباب قيمت ها در ماه های اخير توان خريد 

مردم کم شده و در نتيجه بازار اجاره بها داغ خواهد بود.

توليد انبوه مسکن
 مقدم بر افزايش سقم وام

عض��و کميس��يون عمران مجلس، ب��ا تاکيد بر ضرورت جانب 
احتياط درخصوص اينکه تزريق منابع جديد به مسکن در غالب 
وام حب��اب قيمت ه��ا را بزرگتر نکند، گفت: بی برنامه گی دولت 
در حوزه توليد مس��کن مش��کل آفرين ش��ده است. محمدرضا 
ملکش��اهی با اش��اره به تلاش وزارت راه و شهرس��ازی مبنی 
بر افزايش س��قف وام مس��کن به 200 ميليون تومان، گفت: با 
توج��ه ب��ه اينکه با تزريق منابع جديد به مس��کن در غالب وام 
احتمال بزرگ ش��دن حباب قيمت ها وجود دارد دولت بايد در 
اي��ن زمين��ه محتاط تر عمل کند. اي��ن نماينده مجلس گفت: 
اعطای تس��هيلات مس��کن در راس��تای خانه دار شدن اقشار 
ضعيف جامعه تاثيرگذار بوده استو دولت بايد به ارايه تسهيلات 

کارآمد اقدام کند.

پيشخوان

پيشخوان

گروه صنعت، معدن و تجارت: ماه هاست که زمزمه هاي حضور فولکس 
واگن در ايران شنيده مي شود، اما شرايط به نحوي پيش رفته که به 
نظر مي رس��د هنوز ش��رايط براي ورود و س��رمايه گذاري اين کمپاني 
خودروسازي آلماني در کشور فراهم نشده است. هرچند سال گذشته 
اعلام شد که ماموت خودرو به عنوان نماينده کمپاني فولکس واگن در 
ايران شناخته خواهد شد و مسئولان وزارت صنعت هم از سرمايه گذاري 
و توليد محصولات اين خودروساز آلماني در داخل ايران خبر داده بودند، 
اما حالا آنطور که روز گذشته سواتوپلک چومبا، سفير جهموري چک 
در ايران اعلام کرده، آنها تصميم دارند تا براي ورود فولکس واگن به 

ايران رايزني هايي را انجام دهند.
سفير جمهوري چک در ايران با بيان اينکه سالانه يک ميليون و 300 
هزار دستگاه خودرو در کشورش توليد مي شود، گفت: فولکس واگن 
نمونه اي از اين خودروهاست که در حال رايزني براي وارد کردن اين 
صنعت به ايران هس��تيم. چومبا ادامه داد: جمهوري چک چهارمين 
کشوري است که ماشين آلات صنعتي و لوازم خانگي به ايران صادر 
کرده است. وي اظهار کرد: بسياري از ماشين آلات نساجي در کشورمان 
داريم که مي ش��ود آنها را به ايران صادر کرد و بايد قراردادهاي قبلي 
را با ايران احيا کنيم. وي با بيان اينکه ماشين آلات قدرتمندي براي 
معادن در جمهوري چک وجود دارد، افزود: بس��ياري از ش��رکت هاي 
اقتصادي جمهوري چک آماده آمدن به ايران هستند و جاي کار براي 
فعاليت اقتصادي زيادي در اين کشور وجود دارد و پشتيباني هايي هم 
داريم و رايزني هاي دو کشور در اين زمينه فعال است. سفير جمهوري 
چک در ايران ادامه داد: در حال پيگيري ايجاد يک اعتبار بين دو اتاق 
بازرگاني هس��تيم و هيچ وقت پيگيري خود را متوقف نمي کنيم تابه 
نتيجه لازم برسيم. چومبا يکي از مشکلات را ارزهاي بين المللي ذکر 
کرد و افزود: نبود پشتيباني سيستم بانکي بين المللي براي ما مشکل 

است و بايد بررسي کرد که چگونه ارز را به ايران آورد. سفير جمهوري 
چ��ک در اي��ران همچني��ن با بيان اينکه س��الانه يک ميليون و 300 
هزار دستگاه خودرو در کشورش توليد مي شود، گفت: فولکس واگن 
نمونه اي از اين خودروهاست که در حال رايزني براي واردکردن اين 

صنعت به ايران هستيم.
شرط داخلي سازي براي فولکس واگن ���

پيش از اين و در ميانه سال گذشته بود که مديرکل دفتر صنايع خودرو و 

نيرو محرکه وزارت صنعت، معدن و تجارت خبر از ادامه مذاکره فولکس 
واگن با يک شرکت ايراني براي توليد خودرو در ايران داده و تاکيد کرد 
دو طرف در زمينه داخلي سازي به توافق رسيده اند و اين موضوع يکي 
از مؤلفه هاي اصلي قرارداد است. اميرحسين قناتي در گفتگو با ايسنا، 
اظهار کرد: قرارداد توليد خودروهاي فولکس واگن در ايران بين اين 
شرکت آلماني و يک شرکت بخش خصوصي در دست بررسي است 
و دو طرف در رابطه با جزئيات قرارداد در حال مذاکره هس��تند. او در 

پاسخ به اين سؤال که برخي شنيده ها حکايت از آن دارد که شرکت 
آلماني حاضر به پذيرش داخلي سازي در ايران نشده است؟ تاکيد کرد: 
داخلي سازي جزء مؤلفه هاي ابتدايي و اصلي قرارداد همکاري بوده و دو 

طرف بر سر اين موضوع از ابتدا به توافق رسيده بودند.
رقابت با فرانسوي ها در بازار ايران ���

بعد از اجرايي ش��دن برجام، يکي از مهم ترين صنايعي که از مواهب 
توافق هسته اي برخوردار شد، خودروسازي است. اين در حالي است 
که در ابتداي کار، خودروسازان فرانسوي شامل رنو، پژو و سيتروئن 
توانستند با شرکاي ايراني خود به توافق برسند و فعاليت خود در ايران 
را کليد بزنند، مش��تريان بازار خودروي ايران ش��ايد انتظار بيشتري از 
خودروسازي ايران داشتند، چراکه فرانسويان قبل از تشديد تحريم ها 
نيز در بازار ايران حضور داشتند، اما شرکت هاي آلماني که حضور بسيار 
معدودي در بازار و خودروسازي ايران داشتند، گزينه بسيار مناسبي براي 
حضور در ايران قلمدا مي شوند، حال با حضور فولکس در ايران، بايد 
ديد با توجه به قدرت خريد ايرانيان، اين شرکت با همکاري شريک 
بخش خصوصي خود، توان عرضه خودروهاي به اصطلاح اقتصادي 
را دارد يا اينکه خودروهايي را روانه بازار خواهد کرد که در رنج قيمتي 
بالاي 50ميليون تومان مي گنجد که بس��ياري از مردم توان خريد 
چنين خودروهايي را نخواهند داشت. بايد منتظر ماند و ديد در آينده 
قيمت گذاري محصولات فولکس در ايران به چه سمت و سويي حرکت 
خواهد کرد. گروه خودروسازي فولکس واگن که در دهه 50 ميلادي 
خودروي خاطره انگيز فولکس بيتل يا همان قورباغه اي را در ايران به 
فروش مي رساند و در آخرين حضور خود در دهه 90 ميلادي خودروي 
محبوب گل را به ايران صادر مي کرد، در س��ال 2000 از بازار ايران 
خداحافظي کرد و حالا پس از 17 سال مجددا با هدف دستيابي به سهم 

قابل توجهي از بازار داخلي کشور، به ايران بازخواهد گشت.

گروه راه و مسکن: معاون وزير راه و شهرسازی از 
اعمال تعرفه های جديد بندری و دريايی با هدف 
تقويت رقابت پذيری بنادر کش��ور، تحقق اقتصاد 
مقاومت��ی و حماي��ت از کالای ايران��ی خبر داد و 
گفت:  اواخر ارديبهشت گزارش نهايی دلايل بروز 
سانحه سانچی اعلام می شود. محمد راستاد روز 
گذشته و در نشست اعلام سياست های تعرفه ای 
سازمان بنادر و دريانوردی در سال 97 اظهار کرد: 
تعرف��ه کش��تی ها و کالا در بن��ادر تاثير زيادی در 
رقابت پذيری بنادر کش��ور دارد، از اين رو در نظر 
داري��م ب��ا اعمال تعرفه های جديد بنادر را در اين 
زمينه ارتقا دهيم. وی تصريح کرد: سازمان بنادر 
ب��ا ن��گاه ويژه راهکارهای ميان مدت و بلندمدتی 
را در دس��تور کار خود قرار داده که در ميان مدت 
برنامه ما تعرفه های منعطف است. اين کار برای 
تسهيل تجارت، جذب بيشتر کالا و کانتينر انجام 
می شود. وی ادامه داد:  اين برنامه 3 ساله است که 
براساس آن بنادر با ماهيت مشابه در يک گروه با 

کتابچه های خاص تعرفه دسته بندی می شوند.
مع��اون وزير راه و شهرس��ازی ب��ا تاکيد بر اينکه 
تعرفه  ها متناس��ب با فعاليت و مقايس��ه با هر بندر 
اعمال می ش��ود، گفت: بنادر کانتينری، بنادر فله 
و... تعرفه های متفاوتی خواهند داشت. راستاد با 
اشاره به اينکه تفاهمنامه های متعددی با خطوط 
کش��تيرانی در اين رابطه امضا خواهد ش��د، اظهار 
کرد: امس��ال سازمان بنادر و دريانوردی با استناد 
ب��ه قان��ون تخليه و بارگيری کش��تی ها )مصوب 
سال 95(، قوانين بالادستی، تحقق اهداف اقتصاد 
مقاومتی و حمايت از کالای ايرانی با هدف کاهش 
هزين��ه کالاه��ای وارداتی تصميم به بازنگری و 
ارتقای س��طح تعرفه های بندری و دريايی کرده 
است. وی بيان کرد:  در اين بازنگری تلاش شده 
س��ادگی و ش��فافيت در تعرفه ها و نحوه محاسبه 
بيش��تر ش��ود موضوعی که همواره مورد گلايه 

بوده است.

ارتقای س��طح عملکرد يکی از اهداف مورد نظر 
در تنظي��م تعرفه ه��ای جدي��د بندری از س��وی 
مديرعامل سازمان بنادر و دريانوردی اعلام شد. 
راس��تاد در اين باره گفت: با توجه به مولفه های 
اصلی از جمله نرخ ارز، تورم و افزايش دستمزدها 
در تعيي��ن تعرفه ه��ا تاثيرگ��ذار بوده و تعرفه ها به 
گونه ای تعيين ش��ده تا س��رمايه گذاران زيربنايی 
و روبنايی در بنادر س��رمايه گذاری توجيه پذيری 
داش��ته باش��ند. وی ب��ا تاکيد ب��ر اينکه در بخش 
کش��تی ها تغييرات تعرفه ای برای کاهش هزينه 
و جذب خطوط بزرگ به کشور تنظيم شده است، 
گفت: در تعرفه های جديد هزينه توقف کشتی ها 

در بنادر 10.5 درصد کاهش يافته است.
مع��اون وزي��ر راه و شهرس��ازی با اش��اره به ارائه  
تخفيف 30 درصدی برای کش��تی هايی که پس 
از تخلي��ه کالای وارداتی، کالای صادراتی ايران 
را بارگي��ری کنند، اظه��ار کرد: هزينه تامين آب 
و خدمات دريايی مربوط به آن برای ش��ناورهای 
خارجی و ايرانی يکس��ان اس��ت که در تعرفه های 
جدي��د اين هزينه کاهش يافته اس��ت. همچنين 
هزين��ه ديماند انبارهای فعال کش��تی بين 10 تا 
24 درصد کاهش يافته است. راستاد در اين باره 
توضي��ح داد: قب��لا بين س��اعات 15 تا 19 هزينه 
ديماند برای هر انبار  شش و نيم دلار اخذ می شد 

که به 5 دلار کاهش يافته اس��ت. همچنين قبلا 
از س��اعت 19 تا س��اعت 7 صبح روز بعد برای هر 
انبار  11 دلار اخذ می شد که به 10 دلار کاهش 
يافته اس��ت. وی از ارائه تخفيف 70 درصدی به 
کشتی های حامل کالا ترانزيتی و مسافری که به 
صورت مرتب به بندر نوش��هر تردد داشته باشند، 
خب��ر داد و گف��ت: ح��ذف هزينه های لايروبی از 
شناورهای سوخت رسان يکی ديگر از برنامه های 
سازمان بنادر در سال 97 است که با هدف توسعه 
بانکرينگ عملياتی ش��ده اس��ت، ب��ا اين کار در 
نهاي��ت 20 درص��د از هزينه های اين ش��ناورها 

کاهش می يابد.

معاون وزير راه و شهرس��ازی با اش��اره به تخفيف 
80 درص��دی ب��رای خط��وط لاينر ک��ه به طور 
مرتب به بندر چابهار تردد داشته باشند، افزود: با 
هدف تقويت صادرکنندگان کالای خش��ک فله 
معدن��ی تخفيف 10 درصدی در خدمات تخليه و 
بارگي��ری محموله ه��ای صادراتی اين بخش در 
نظر گرفته ش��ده اس��ت. وی ادامه داد:  در حوزه 
تعرفه ه��ای انب��ارداری کالای  فل��ه  مواد معدنی 
برای واردکنندگان و صادرکنندگان برای وحدت 
رويه در بنادر کشور ، تعرفه های تصاعدی از 15 
ارديبهش��ت 97 اعمال می ش��ود. به گفته وی، با 
هدف افزايش ترانزيت کالای غيرکانتينری برای 
فورواردهايی که بيش از 75 هزار تن در سال در 
بنادر عمليات تخليه و بارگيری داش��ته باش��ند در 
انب��ارداری تخفيف ارائه می ش��ود، ضمن اين که 
در منطق��ه وي��ژه نيز از 55  تا 100 درصد تخفيف 

ارائه می شود.
مديرعام��ل س��ازمان بن��ادر و دريانوردی گفت: 
ب��رای خطوط کش��تيرانی ک��ه 20 هزار TEU در 
بنادر کش��ور تخليه و بارگيری داش��ته باش��ند، در 
هزين��ه انب��ارداری کانتينر تا س��قف 65 درصد و 
در خدم��ات  زيربناي��ی بندر تا س��قف 100 درصد 
تخفيف اعمال می ش��ود. راستاد همچنين از ارائه 
تخفي��ف 50 درصدی به محموله های کانتينری 
خبر داد که از طريق ريل در داخل کش��ور جابجا 
ش��وند. وی درباره کش��تی سانچی نيز گفت: اول 
ارديبهش��ت امسال کميته  کشورهای ذی نفع در 
ش��انگهای چين جلس��ه سوم برگزار می شود و در 
نهايت تا اواخر ارديبهشت ماه گزارش نهايی علل 
و عوامل بروز اين س��انحه اعلام می ش��ود. وی با 
اشاره به درآمد 2536 ميليارد تومانی سازمان بنادر  
و دريانوردی در سال 96 گفت: پيش بينی می شود 
با توجه به اعمال تعرفه های جديد و تخفيف های 
آن امس��ال س��ازمان بنادر 2650 ميليارد تومان 

درآمد داشته باشد.

رقابت خودروسازان آلماني و فرانسوي براي کسب سهم بازار پسابرجام  ادامه دارد

فولکس واگن در راه ايران

معاون وزير راه و شهرسازی اعلام کرد؛

حمايت تعرفه ای از کالای ايرانی در بنادر

طرح روسيه و عربستان براي تصاحب بازار عراقمشکلات قطعه سازان با افزايش تعرفه وارداتضرورت تکيه بر توانمندي هاي داخلي براي پيشرفت
رحيم زارع، نايب رئيس کميسيون حمايت 
از توليد ملي گفت: متوليان صنعت بايد 
از توانمندي هاي توليدکنندگان داخلي 
اس��تفاده کنند. نايب رئيس کميس��يون 
حماي��ت از تولي��د مل��ي مجلس گفت: 

دس��تگاه ها، وزارتخانه ها و متولي صنعت بايد از توانمندي هاي 
توليدکنندگان داخلي آگاه باشند و از آن استفاده کنند. وي افزود: 
بخش خصوصي ما بايد خود را تقويت کند زيرا در عصر ابررقابت 
هستيم. اين نماينده مجلس دهم، نبود ضمانت عملکرد و راحتي 
واردات را از علل تمايل به اس��تفاده از محصولات وارداتي بيان 
و اضافه کرد: در برخي کالاها مانند توربين، مبدل، ش��يرآلات، 
الکتروموتور واردات انجام ش��ده اس��ت در حالي که توان توليد 

داخلي آنها وجود دارد.

ناي��ب رئيس انجمن تخصصي صنايع 
همگن قطعه س��ازي مي گويد: افزايش 
يکب��اره تعرف��ه واردات م��واد اولي��ه 
قطعه سازان مسائل و مشکلاتي را براي 
قطعه س��ازان داخلي ايجاد کرده که به 

دنبال راهکاري در اين ارتباط هستيم. احمدرضا رعنايي اظهار 
داشت: البته در اين زمينه راهکارهايي پيشنهاد شده تا مشکلات 
تامين مواد اوليه مورد نياز واحدهاي قطعه سازي برطرف شود. اين 
فعال صنعت قطعه سازي با اشاره به اينکه تعرفه برخي از مواد اوليه 
مورد نياز در واحدهاي قطعه سازي 5 درصد بوده، افزود: هم اکنون 
اين رقم به 20 درصد افزايش يافته بنابراين در اين راستا شرايطي 
به صورت موقت براي تامين مواد مورد نياز قطعه سازان در نظر 

گرفته شده تا مشکل تامين هزينه واحدها کاهش يابد.

رئي��س ات��اق بازرگاني ايران و عراق با 
اش��اره به طرح هاي اقتصادي روسيه 
و عربس��تان ب��راي گرفتن بازار عراق 
گف��ت: نمي تواني��م اين بازار را مجاني 
حفظ کنيم. يحيي آل اس��حاق گفت: 

ظرفيت تجاري عراق بس��يار زياد اس��ت و براي ايران امکان 
مبادلات تجاري با اين کش��ور تا 20 ميليارد دلار وجود دارد. 
رئيس اتاق ايران و عراق افزود: البته براي دس��تيابي به چنين 
رقمي بايد همخواني، هماهنگي، تدبير و اولويت بندي داش��ته 
باشيم. وي با بيان اينکه با امن شدن شرايط اين کشور حضور 
رقباي تجاري ايران در بازار عراق بيشتر مي شود، گفت: رقباي 
تجاري ايران براي گرفتن پروژه هاي فني و مهندسي از عراق 

به دنبال دادن کمک هاي مالي به عراق هستند.

تحویل هشت فروند هواپيمای ATR72 در سال 2018
قائم مقام سابق وزير راه و شهرسازی در امور بين الملل گفت: 
در س��ال 2018 کمپانی ای.تی.آر هش��ت فروند از هواپيماهای 
ATR72 سری 600 را تحويل ايران اير می دهد. اصغر فخريه 
کاش��ان در گفتگو با ايرنا افزود: طبق قراردادی که ايران اير با 
ش��رکت ايرباس منعقد کرده در صورتی که ما بتوانيم در س��ال 
2018 پيش پرداخت های خود را به ايرباس پرداخت کنيم سه 
فروند هواپيمای ايرباس نيز در اين سال تحويل ايران اير خواهد 
ش��د. وی با اش��اره به قرارداد ايران اير با ش��رکت هواپيماسازی 
بوئين��گ گف��ت: قرارداد ما با بوئينگ تغييری نکرده اما به علت 
تصميم��ات روزان��ه ترامپ م��ا ناچاريم به نحوی عمل کنيم که 

پرداخت های ما با هيچ ريسکی و يا مشکلی مواجه نشود.
فخريه کاشان بيان کرد: طبق قراردادی که بين شرکت ايران 
اير و بوئينگ منعقد ش��ده در س��ال 2018 بايد اين ش��رکت سه 
فروند هواپيما به ايران اير تحويل دهد بش��رطی که ما بتوانيم 
وجه خود را به بوئينگ پرداخت کنيم و اين در تعهدات شرکت 
بوئينگ اس��ت. قائم مقام س��ابق وزير راه و شهرس��ازی در امور 
بين الملل يادآورش��د: هم اکنون با مقامات ش��رکت بوئينگ در 
حال مذاکره هستيم تا با انجام برخی تغييرات در قرارداد ايران 
اير بتواند در س��ال جاری ميلادی س��ه فروند هواپيمای خود را 
تحويل گيرد. وی با اشاره به پايبندی جمهوری اسلامی ايران 

به توافق هسته ای و برجام تاکيد کرد: اگر دولتمردان امريکايی 
در تحويل هواپيماهای بوئينگ به ايران محدوديتی ايجاد کنند 

اين برخلاف برجام است.
براس��اس اين گزارش با اجرايی ش��دن برجام و لغو تحريم های 
ظالمان��ه و ب��ا امضای قرارداد خريد 200 فروند هواپيما توس��ط 
ايران اير با شرکت های ايرباس، بوئينگ و ATR، تاکنون سه 
 ATR72 فروند هواپيمای ايرباس و هش��ت فروند هواپيمای
سری 600 وارد کشور شده و هم اکنون شرکت ای.تی.آر آماده 
تحوي��ل نهمي��ن و دهمين هواپيمای ATR72 س��ری 600 به 
ايران است. در پی توافق برجام و لغو تحريم ها قرارداد خريد 20 

 ATR72 فروند هواپيمای
سری 600 بين هواپيمايی 
جمهوری اس��لامی ايران  
هما و ش��رکت ايتاليايی - 

-ATR72 به امضا رسيد.  نخستين هواپيمای ATR فرانسوی
600 در سال 2010 تحويل مشتری شد و اين هواپيما منطبق 
با آخرين تکنولوژی و جديدترين سيس��تم های رفاهی و ايمنی 
در صنعت هواپيمايی جهان اس��ت که هم اکنون اين هش��ت 
فروند ای.تی.آر در ناوگان هوايی ايران اير در مسيرهای کوتاه 

در حال پرواز است.

وزير صنعت، معدن و تجارت گفت: بايد براي حمايت از 
توليد ملي نسبت به خريد کالاي ايراني تعصب داشته 
باشيم و البته در اين ميان ارتقاي کيفيت محصولات 
داخلي مسئوليت اصلي همه دست اندرکاران توليد 
است. به گزارش شاتا، محمد شريعتمداري در نشست 
هم انديش��ي با رييس و اعضاي کميسيون صنايع و 
معادن مجلس يادآور شد: با اتکا به سياست هاي کلي 

اقتصاد مقاومتي، اسناد بالادستي، برنامه ششم توسعه 
و برنامه راهبردي رياست جمهوري، برنامه يکساله 
تدوين و به معاونت ها جهت اجرا ابلاغ ش��ده اس��ت. 
وي با اشاره به نام گذاري سال 97 به سال حمايت از 
کالاي ايراني توسط رهبر معظم انقلاب، افزود: براي 
حمايت از کالاي ايراني از دل اين برنامه يک س��اله 

يک اقدام راهبردي طراحي کرديم.

ش��ربعتمداري در بخش ديگري از س��خنان خود با 
اش��اره به اينکه در حوزه صادرات نيز اقدامات خوبي 
انجام شده، گفت: 1300 ميليارد تومان براي حمايت 
از صادرات غيرنفتي در قالب مش��وق هاي صادراتي 
در نظر گرفته شده است. وي با تاکيد بر لزوم تاسيس 
مراکز تجاري خارج از کشور و گسترش رايزني هاي 
تجاري با کشورهاي مختلف، تصريح کرد: تاسيس 

مراکز تجاري در خارج از کشور نيازمند انعطاف پذيري 
قوانين اس��ت. شريعتمداري با اشاره به برخي آمارها 
و عملکرد وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: 49 
هزار و 916 طرح در حال اجرا در کشور داريم و 88 طرح 
صنعتي با س��رمايه گذاري مس��تقيم خارجي در حال 
اجراست . وي تصريح کرد: در 12 ماهه 96، 20 هزار 
و 767 فقره جواز تاسيس جديد صادر شده که نسبت 

به مدت مشابه سال قبل از آن 22.2 درصد افزايش 
داشته که اين نشانگر اميد و اقبال به کار و تلاش در 

کشور است و بايد اين اميد را زنده نگه داريم.

نسبت به کالای ايرانی تعصب داشته باشيم

راه و مسکن


